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Zápis č. 20 

z jednání Komise Komise pro informatiku    
a SmartRegion  

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 12. 9. 2023 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Calábková Dana, Ing. 
Hampl Václav, Mgr. 
Horký Jaromír    
Hrubý David   
Kapounek Petr   

Kuděla Michal, Mgr. 

Měřínský Petr, Ing 
Musil Tomáš  
Pelikán Matouš, Mgr. 
Popelák Lukáš   
Štursa Aleš  
Vlazlo Tomáš  
Žebrok Jan, Ing. 
Suchánek Aleš, Ing.  
 

 

Zápeca Kamil    

 

Omluveni: 

 

Hosté: 

Lysek Petr, Ing 
Šafránek Jiří  

Program: 

1. Úvod  

2. Dotace na tzv. "neveřejné sítě veřejné správy"  
3. Hackaton  
4. Sdílení datacenter mezi Olomouckým krajem a Statutárním městem Olomouc  
5. Dotazy, náměty, připomínky, diskuze 
6. Závěr 
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Zápis: 
 

1. Úvod 

Úvodního slova se ujal předseda komise pan Petr Kapounek. Přivítal přítomné a zahájil 
jednání komise.   

2. Dotace na tzv. "neveřejné sítě veřejné správy"  

Pan Kapounek všem ozřejmil rozdíl mezi veřejnou a neveřejnou sítí. Poté vyzval pana 
Šafránka, aby vysvětlil k čemu je dobré, aby se kraj zapojil do této dotace. 
Dle pana Šafránka došlo ke schůzce s panem radním Petrem Lýskem a vedoucím 
OSR panem Radkem Dosoudilem. Ze schůzky vyplynulo, že jako podmínka k podání 
dotace je vytvoření  strategie budování neveřejné sítě, která musí být schválena 
zastupitelstvem. Dále také vyplynulo, že je o tuto síť zájem a bude nutné zadat 
vytvoření stragie budování neveřejné sítě (provede odbor strategického rozvoje) – 
podání projektu bylo odsunuto ministerstvem na 2. pol 2024. 
Pan Kapounek vznesl podnět, že by bylo dobré, ještě před zadáním zpracováním 
stragie vytyčit cíle, kam by chtěl kraj směřovat. 
Pan Žebrok položil dotaz jaká je přesnější představa využití a účelu neveřejné sítě 
(dále jen NS). 
Pan Šafránek odpověděl, že již v minulosti proběhly diskuse na toto téma. Každá obec, 
příspěvková organizace (dále jen PO),… si buduje přístupy ke komunikaci sám za 
sebe (hasiči, záchranka, úřady,PO…) takto by to mohlo být mnohem jednodušší a více 
zabezpečené. Dalším plusem je rozšiřování egovermentu a služeb. Poskytovat služby 
pro PO, obcím s rozšířenou působností, spojit budované sítě záchranky a hasičů.. 
Zlepší to možnost nedělat věci dvakrát. 
Dle pana Kapounka by se měly nejdříve zmapovat možnosti již hotových veřejných sítí  
a sítě ministerstva vnitra. A to tak, aby se neduplikovaly. V projektu je dána udržitelnost 
po dobu 15 let. Proto navrhuje, aby se vytyčily postupné cíle pro jednotlivé etapy a 
celkový stav (cíl) ke kterému chce krajský úřad dojít. 
Nechce, aby byla strategie pro strategii, ale aby byla smysluplná 
Pan Kapounek navrhuje následující postup: 1. Nastavit a pojmenovat priority, 2. Kam 
chceme směřovat, 3. Jakým směrem se projekt má rozvíjet v dlouhodobém horizontu. 
Pan Šafránek na to reagoval, že tato výzva je od roku 2024 do roku 2027. Strategie je 
nutná pro přihlášení do projektu. 
Dále proběhla diskuse na toto téma… 
 
Usnesení  
Komise informatiky a SmartRegionu doporučuje, aby odbor strategického rozvoje ve  
spolupráci s odborem informatiky a Komisí informatiky a SmartRegionu zpracoval 
strategii neveřejných sítí Olomouckého kraje: 
 
Pro x zdržel se x proti 
 
10 x4x0 
 
 

 
 

 
3. Hackathon 

Pan Šafránek představil komisi vizi a cíle Hackathonu. Hackathon vznikl po domluvě 
magistrátu města Olomouce (dále jen magistrát) a Univerzity Palackého (dále jen UP)  
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a Olomouckého kraje.  
Informoval o její popularizaci a reklamě pro veřejnost. Informoval komisi, kde všude se 
dělá hackathonu reklama. 
Představil komisi také odměny. Představil také hlavní sponzory této akce. 
Výstup hackathonu bude volný, nemusí to být přímo aplikace, může to být například 
rozpracovaná myšlenka, ze které lze vytvořit výslednou aplikaci. 
Seznámil komisi s průběhem soutěže. 
V komisi budou zástupci magistrátu, UP a OLKRAJE + paní Radka Domanská – 
národní koordinátorka otevřených dat. 
Dle pana Lyska na tuto akci budou navazovat také odborné přednášky… Bude to tedy 
i zajímavé pro lidi, kteří nebudou přímo soutěžit. 
Přihlašování potrvá až do 6.10.2026.  
 

4. Bod byl z jednání navrhovatelem stažen (navrhovatelem byl pan Kapounek) 
 
 

5. Dotazy, náměty, připomínky, diskuze 
Paní Calábková krátce představila chystanou konferenci Kybernetické bezpečnosti, 
která by se měla pořádat 26.10.2023 v červeném kostele pod záštitou krajského úřadu 
a vědecké knihovny. Nyní je vše ve fázi organizace a příprav.  

Více informací bude k dispozici na dalším zasedání komise. 

6. Závěr 

V Olomouci dne ……………….. 

………………………………. 
Petr Kapounek 

předseda komise 
Přílohy:  Prezenční listina 

 

 


